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Ze života v obci

Tábor
Hry, soutěže a zábava

4 Ze života
v obci

Setkání seniorů
Přípitek, vystoupení,
dechovka a dárek

V
ážení a milí spoluobčané, léto máme v plném proudu a s ním i čas odpočinku, dovole-
ných, ale také práce na zahradách a zahrádkách. Doufám, že si najdete čas na přečtení
všech novinek, které v naší vesničce proběhly.
V květnu se po dlouhé době uskutečnilo Posezení s důchodci, děkujeme všem, kteří
přišli a také všem, kteří se podíleli na přípravě. V obci Zámrsky se poprvé konala valná

hromada Mikroregionu Hranice. Mnozí starostové a starostky, byli mile překvapeni z naší vesničky,
někteří zde byli prvně. Také proběhlo výběrové řízení na zhotovitele územního plánu Zámrsky. Vybrána byla nabídka od firmy INTER-
GRAPLAN V.O.S.. Obec bude žádat o dotaci na vypracování územního plánu.
Obec nově zakoupila dva žluté kontejnery na plast, stávající počet začínal být nedostatečný. Jeden kontejner je umístěný u hřiště a dru-
hý u obecních bytů. Žádáme o řádné třídění všeho odpadu. Do vašich schránek jste obdrželi aktualizovaný letáček kam který odpad vy-
třídit. Prosíme, aby jste dávali větve, stonky od růží a jiné haluze na hromadu k větvím a trávu na druhou hromadu.
Za loňský rok dostala obec odměnu za množství vytříděného odpadu ve výši 44 222 Kč. Díky rozvoji a provozu systému tříděného sběru
a recyklace využitelných složek komunálních odpadů, včetně obalových, jsme ve spolupráci se společností EKO-KOM, a.s. přispěli ke
zlepšení životního prostředí a snížení „uhlíkové stopy“. Úspora, které jsme dosáhli představuje Emise CO2 ekv.:11,682 tun a úspora
energie: 313 237 MJ. Přejeme klidné a pohodové prožití zbytku léta a dětem klidný a úspěšný začátek školního roku 2023-2024.

Alžběta Šimáčková, místostarostka

Alžběta
Šimáčková
místostarostka
obce Zámrsky
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SLOVO MÍSTOSTAROSTKY

7 Z dění v obci

Den dětí
Malinovka, klobásy,
makrely a úkoly

Zámršťák
1. srpna 2023 číslo 35 ročník 8 www.zamrsky.cz zpravodaj nejen

pro obyvatele Zámrsk
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Ze života farnosti

V
ážení občané
Zámrsk, milí
farníci,
v uplynulých
měsících jsme

prožili v naší farnosti ně-
kolik významných udá-
lostí. V rámci projektu
Otevřená farnost jsme
v nedělní večery při-
chystali exkurze kúru a
sakristie našeho farního
kostela. Při posledním
setkání jsme nabídli ve-
řejnosti prohlídku farní
budovy, kterou jsme
opravdu prošli od pod-
kroví až po sklepy. Pro-
hlídky se zúčastnilo přes
60 lidí, kteří ocenili také
možnost nahlédnout do
farní kroniky. Děkuji
všem, kteří pomohli tyto
akce připravit.

V měsíci květnu jsme
prožili také 1.sv. přijímá-
ní. Jde vždy o velkou
událost nejen pro samot-
né děti, ale i pro jejich ro-
diny a celou farnost. Ne-
dělní slavnost doprovo-
dila místní dechovka a
svým zpěvem kelečská
schola. V letošním roce
se připravilo k 1. svaté
přijímání 23 dětí z naší
farnosti, z toho 1 slečna
ze Zámrsk. Při obřadu
děti mimo jiné poděko-
valy rodičům za to, že je
k této slavnosti dovedli a
že jim víru předávají. Na
znamení této vděčnosti
dostali rodiče od dětí rů-
že. Děkuji všem dětem i
rodičům za celý rok pří-
pravy a spolupráci i při
samotné slavnosti.

Velké poděkování patří
i za letošní slavnost Boží-
ho Těla. Již tradičně se
mše sv. konala na ná-
městí, na připraveném
pódiu. I letos byla obava,
zda nebude pršet,

nicméně počasí nám
přálo, a kromě silnějšího
větru jsme šli suchou no-
hou až do kostela. V prů-
vodu po mši sv. nechy-
běli skauti, dechovka,
hasiči i děti, které nesly

květy. Zastávky u 4 oltářů
byly tematicky zaměřené
na události Ježíšova ži-
vota. Přípravu a výzdobu
oltářů měli na starosti
farníci z okolních obcí,
první oltář zdobili farníci

ze Zámrsk a Skaličky.
Nejen jim, ale také všem,
kdo pomohli s přípravou
a průběhem velmi děkuji.

Kromě poděkování
bych rád pozval každého
zájemce na děkanátní
pouť do Zašové, která
bude v sobotu 2. září.
Pojedeme společně au-
tobusem v 14:15 z Kelče,
návrat autobusu je okolo
19:30. Přihlásit se můžete
u mne nebo v kostele
v Kelči. Součástí této dě-
kanátní poutě bude dis-
kuze s o. biskupem Jose-
fem Nuzíkem, adminis-
trátorem naší arcidiecé-
ze. Otec biskup bude od-
povídat na dotazy pout-
níků. Dotazy je možné
poslat předem na
ptejsebiskupa@ado.cz
nebo vložit do krabičky
v sakristii či ve farním
kostele. Těším se na
hezkou pouť, při které se
budeme modlit za rodiny
a kněze našeho děkanátu.
Přeji krásný čas letních
měsíců každému z vás.
P. Jan Berka
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Ze zastupitelstva
Usnesení č. 2/2023 ze zasedání zastupitelstva obce Zámrsky,
konaného dne 11.5.2023 v 18.00 na obecním úřadu v Zámrskách
Zastupitelstvo obce projednalo:

1. Odkoupení pozemku a případná směna pozemku

2. Aktualizování pojistných smluv u Hasičské vzájemné pojišťovně

Zastupitelstvo obce po projednání schvaluje:

1. Program schůze, ověřovatele zápisu p. Oravovou Marii a Pavlíka Františka,
zapisovatel Pejchalová Kamila

(hlasování pro 6 hlasů)

2. Schválení nové smlouvy o spolupráci při zajištění zpětného odběru a zařazení místa
zpětného odběru do obecního systému odpadového hospodářství

(hlasování pro 6 hlasů)

3. Rozpočtové opatření č. 3/2023
(hlasování pro 6 hlasů)

Starosta obce: Arnošt Pala Místostarostka obce: Alžběta Šimáčková

Valná hromada
Mikroregionu
Hranicko u nás
v Zámrskách

D ne 1. června v 10 hodin
proběhla v našem kul-

turním domě valná hromada
mikroregionu Hranicko. Z 24
členských obcí se valné hro-
mady zúčastnilo 20 obcí,
které zastupovali starostové
nebo místostarostové obce.
Po přivítání a prohlídce na-
šeho kulturního domu se
začal projednávat program
valné hromady. Po skončení
programu si všichni vychut-
nali společný oběd.
Děkuji všem, kdo s uskuteč-
něním valné hromady u nás
v Zámrskách pomohli.

Kamila Pejchalová

V těchto nejbližších dnech oslaví významná životní
jubilea tito naši spoluobčané:

SRPEN 2023
Alena Pavlíková 60 let

Radovan Tomaštík 60 let
Jana Jakubcová 55 let

Božena Vozáková 75 let

☼ ☼ ☼

ZÁŘÍ 2023
Jarmila Šarmanová 92 let

František Mašlaňová a 87 let

Všem Jubilantům gratulujeme a přejeme
spoustu sil a zdraví do dalších let.

BLAHOPŘEJEME JUBILANTŮM Obecní úřad
Zámrsky

úřední hodiny

středa:
10:00-11:30
15:30-17:00

e-mail:
podatelna@zamrsky.cz

telefon:
581623536,
724185605

číslo účtu:
21620831/0100
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Ze života v obci
Jarní setkání seniorů bylo příjemné

D
oba, kdy jsme byli
omezeni pořádat
veřejná setkání je za
námi, a proto i akce
pořádané obcí, jako

je každoroční setkání seniorů, se
po čtyřleté odmlce uskutečnilo.
Letošní setkání se konalo v jarním
měsíci 6. května v místním kul-
turním domě. Po příchodu se
všichni zapsali do prezenční kni-
hy, následovalo přivítání mís-
tostarostkou a proslov pana sta-
rosty, který zhodnotil uplynulý
rok a seznámil občany s plány na
rok nadcházející.

Po slavnostním přípitku, během
odpolední kávy a sladkého ob-
čerstvení vystoupily místní děti.
Hru na kytaru jsme mohli za-
slechnout od Karolíny Kubešové,
Kristýny Trlifajové a Aničky
Vozákové, které zahrály známé
písně doprovázené zpěvem
Pavlíny Kubešové a všech hostů.
To vše pod vedením Kateřiny
Vozákové, která zmíněné hry
s velkou láskou a vstřícným pří-
stupem na kytaru vyučuje. Vy-
stoupení místních dětí doplnila
recitací Nela Oravová.

Po večeři se přítomní zapo-
slouchali do známých tónu de-
chovky, mohli si zazpívat a zatan-
čit. Pohodová a přátelská nálada
panovala až do pozdních večer-
ních hodin. Těšily nás ohlasy, jak
příjemné je, se sejít a popovídat
se všemi dohromady.

Smíchem zaplněný sál vystří-
daly mnohdy až radostné slzy

štěstí. Poděkování patří všem
účinkujícím a kulturní komisi pod
vedením paní Oravové, která vše
zorganizovala.

Každý si na památku odnesl
dřevěný podtácek a my věříme, že
se sejdeme i na dalších kavárnách
v obci a setkání seniorů v tak hoj-
ném počtu.

Pavel Kubeša



5

Ze života v obci
První kolo hasičské soutěže dopadlo skvěle
D ovolte mi, abych vás

seznámil s výsledky
prvního kola soutěže v po-
žárním sportu. Letošní roč-
ník se měl konat ve Skalič-
ce. Protože bratři a sestry ze
Skaličky toho letos na bed-
rech měli až příliš, jako 130.
výročí založení sboru a ná-
mětové cvičení, rozhodli
jsme se, že jim pomůžeme a
první kolo uspořádáme u
nás. Dne 8. května se
všechny týmy okrsku sešly
na hřišti. Jako vždy sbor
Horní Těšice, Skalička, Ústí
a náš domácí tým v krás-
ných, nových dresech.

Ani letos jsme nechtěli
nechat nic náhodě a rozplá-
novali několik tréninků před
soutěží. Mysleli jsme to
dobře, ale dopadlo to jako
vždy.

Sladit kalendáře všech
našich sportovců prostě
nevyšlo a první trénink pro-
běhl tzv. naostro. To nás
nemuselo mrzet, jelikož po
domluvě se všemi týmy, se
letos neběželo 100 m pře-
kážek. Místo toho byl dvou-
kolový požární útok. Tudíž
první pokus v našem podá-
ní byl zahřívací. Pro některé
to byla premiéra a sezná-

mení. Všichni víme, že Zá-
mršťáci jsou extrémně
učenliví a tak nikoho nepře-
kvapilo, že druhým poku-
sem jsme vyhráli a to se
skvělým časem celou sou-
těž.

Děkuji soutěžícím Arnoš-
tovi P. ml., Pavlovi K., La-
ďovi Š., Robertovi J., Vác-
lavovi V. ml., Vojtovi V.

František Pavlík
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Ze života v obci
Jak Zámršťáci brázdili Vltavu!

Z
ačalo to už vlast-
ně na jaře. Chla-
pi, co jezdí na
vodu pravidelně
se těšili jako ma-

lé děcka, a od jara začali
žhavit sociální sítě, kdy a
kam se letos pojede. Po vel-
ké debatě padla volba na
Vltavu.

Nalodili jsme se ve Vyš-
ším Brodě a třídenní plavbu
jsme zakončili ve Zlaté Ko-
runě. Nás Zámršťáků se zú-
častnilo celkem 5, posádka
Kamil Hynčica a Karel Rou-
bal, dále Radek „Šmuky“ a
nováček Kamil Hovančík a
já Libor „Karel“ Trlifaj
s Jendou Topolčanem. Cel-
kem se nás na plavbu vyda-
lo 18 chlapů, čili devět po-
sádek. Tedy spíš osm po-
sádek a jedna potápka, ale
k tomu se ještě dostaneme.

To, že v Zámrskách máme
pořádné chlapy víme všich-
ni, takže naše kánoe se po
nástupu pořádně zanořili.

Ale loď Šmukyho a Kamila
Hovančíka vypadala jako
přeplněné plavidlo migran-
tů někde u Italských břehů.
Ze začátku to vypadalo cel-
kem hladce, ale po nějaké
době nám loď s migranty
začala nabírat a co chvíli
sklouzli pod hladinu. Mys-
lím, že jim dokonce uplava-

lo nějaké to pádlo. Šmuky-
ho z toho častého koupání
chytly záda a nováček mezi
námi „strýc Kamil“ řekl: ci-
tuji „Vyzkoušel jsem si to a
není to úplně můj šálek čaje,
radši budu doma hlídat žel-
vu“. Přiznejme si všichni, že
to mu taky nejde úplně nej-
líp. Takže nás od druhého

dne pokračovalo jen osm
posádek a tu vlajku jsme do
cíle dotáhli i za naše dva ka-
marády.

Dále bych vyzdvihl Kamila
Hynčicu, to je mistr sjezdař
přes jezy a peřeje. Karel
Roubal ten dokáže namíchat
všelijaké elixíry a v případě
potřeby dokáže zaskočit i za
číšníka v lokále a účtovat.
Jeho zvonivé královské „R“,
kterým nakazil celou druži-
nu mě ještě teď straší ve
snech. Jinak počasí nám
vyšlo exkluzivně. Pivo měli
drahé a nevalné chuti. Spíš
mi to připadalo, že konzu-
muji nějaký pivní sifón.
S jídlem to bylo o něco lep-
ší. Prohlídli jsme si Český
Krumlov, který za to oprav-
du stojí. A tak závěrem ni-
kdo jsme se neutopil, sran-
dy jsme zažili hromadu a
sešla se super spousta
skvělých lidí. Vodáci všem

Ahoj
Libor „Karel“ Trlifaj

Volejbalový turnaj ve Slavíči jsme zvládli hrdě a se ctí

B yli jsme 13. května
pozváni na turnaj ve
volejbale ve Slavíči.

Jelikož naše výkony neod-
povídají až tak turnajovým
výkonům, nenechali jsme
se zastrašit a přesto jsme se
zúčastnili. Jako jediný tým
na turnaji, jsme byli z jediné
vesnice posbíraní kamarádi
a přátele. Což se rovná ma-
lému zázraku, vzhledem
k tomu, kolik je nás v naši
malé obci obyvatel.

Počasí nám přálo, i když
předpovědi byly negativní,
ale skvěle jsme si zahráli a
zjistili jsme kde máme re-
zervy. A dopadlo to tak jak

jsme předpokládali, nechali
jsme hrdě a se ctí všechny
před námi.

Touto cestou bych chtěla
poděkovat našemu týmu
jmenovitě Kamile, Lukášo-
vi,Liborkovi, Karlíkovi, Le-
ničce, Marci, Pajovi a Kam-
čovi za skvělé výkony a tý-
mového ducha.

Děkuji
Irča Vinklárková
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Ze života v obci

Dětský den 2023 byl plný her a zábavy

T
o nám to zase
uteklo. Školní
rok došel do
svého konce, na
vysvědčení za-

schnul řádně inkoust a hu-
ráááá tolik očekávané
prázdniny jsou tu. Ač den
dětí připadá na 1. června,
my v Zámrskách se tohoto
data nedržíme. Prostě:
„Svět je fajn, svět je náš, lé-
ta prázdnin, slunce, pláž,
pryč je smích školních
tříd.....“ Víme totiž, že nej-
lépe se slaví, když už naše
děti netíží ty těžké studijní
starosti. Začátek prázdnin
necháváme volně plynout.
Náš čas totiž přichází až s
druhým nebo třetím víken-
dem v červenci. Ptáte se
proč? Spousta rodin využí-
vá konec školního roku, či
úplný začátek prázdnin k
dovoleným, výletům, osla-
vám, chtějí být pospolu.
Našim cílem totiž je, aby si
tuto akci užili téměř všichni
a odpočatí, aby někomu
nebylo líto, že místo na
hřišti se válí u moře. Takže
proto.

Pověstný den „D“, na
který se všichni Zámršťáci
už od nepaměti těšíme a
připravujeme, nastal 15.
července 2023. Vzorně na-
chystané hřiště i přilehlé
zpevněné plochy, v kiosu
vonící klobásky, makrely,
hranolky i párky. Nekoneč-
ně pěnící pivo i malinovka,
no samá laskomina. A to
počasí.....nádhera, 30°C ve
stínu, možná i víc, psi se bili
o chládek.

Nás, ale nic neodradí, na-
še hřiště totiž oplývá
vzrostlými stromy a k tomu
postavený nový obecní
stan, kterému zdatně
sekundoval i ten starý, není
co řešit, chlapi neponechali

nic náhodě. Rozdaly se
úkoly, tak nic nebránilo v
15:00 dětský den odstarto-
vat. Tety, tedy Ženy v akci,
celé natěšené, zásobené
dostatečným množstvím
vody a elánu, už už vítaly
první soutěžící. Pro pořádek
každé dítko teta Kamila za-
registrovala a zásobila kar-
tičkou k plnění úkolů, a aby
toho nebylo málo ještě si
naše ratolesti přezkoušela
ze sportovních znalostí.

Přiřadit patřičnou herní
pomůcku ke správnému
sportu, byl leckdy oříšek. Co
si budeme vyprávět, třeba
takový basketbal se u nás
moc nehraje a kolikrát jsme
takový míček viděli. Všichni
si však s tímto oříškem po-
radili na výbornou, někdo

rychleji, někdo s námořnic-
kou rozvahou, každopádně
se nám po zdolání tohoto
hlavolamu všichni zdárně
rozutekli do všech koutů
hřiště, kde čekaly další a
další stanoviště. Pořadí ne-
hrálo roli, takže se nám ne-
tvořily fronty a to bylo
úžasné.

Slalom na koloběžkách na
přilehlé silnici nám sice ob-
čas přerušil projíždějící
traktor. Podotýkám, ten byť
se všem překážkám obratně
vyhnul ohodnocen nebyl,
což možná byla škoda. Ale
na výsledky všech soutěží-
cích to vliv nemělo, navíc si
děti své výkony mohly dal-
ším pokusem vylepšit. A co
teprve hod medicinbalem
vzad, to byla disciplína

hodná mistrů. To nemluvím
o chůdách. Někdo na nich
téměř běhal, někteří se dr-
želi jako klíšťata, ale nevzdal
se nikdo. Všichni došli bez-
pečně do cíle. Střílelo se ze
stříkacích pistolí ( v tom vě-
tru to byla celkem legrace).

Přenášení vody na čas,
byla také jedna z těch osvě-
žujících soutěží. Nechyběl
nám kroket, basketbal, hod
míčkem, a na závěr skok
přes švihadlo. Teta Irenka
pečlivě stopovala čas a po-
čítala skoky, některým to
skákalo, jak na trampolíně,
někdo bude muset potré-
novat. Každopádně odmě-
nu v podobě sportovní lah-
ve na pití a občerstvení si
zasloužily všechny děti bez
rozdílu. Než jsme se stačily
nadát, už se ze všech stran
sbíhali natěšení fotbalisté k
tradičnímu utkání Ženatí
versus Svobodní, což pro
nás znamenalo ukončení
soutěží. Ale o tom už jiný
článek.

Vše se vydařilo jak mělo,
nikdo se neuvařil ani nezra-
nil a všichni jsme si to ná-
ramně užili, a to je cíl každé
akce, kterou pořádáme.

Děkuji tímto našim Že-
nám za skvělou přípravu
tohoto dne i tu pověstnou
dobrou náladu, kterou roz-
dávaly po celé odpoledne.
Užívali si malí i velcí, a to je
na tom všem to nejlepší.

Děkuji hasičům i těm co
ještě hasiči nejsou, za vzor-
nou přípravu celého areálu,
včetně tak příjemné vodní
mlhy, ale hlavně kiosku. Dí-
ky za všechny ty laskominy,
dobrou náladu, a že jste nás
nenechali leknout žízní. Dí-
ky, díky, díky všem. Už teď
se moc těšíme na příští rok
a možná i dříve, kdo ví.

Zdeňka Hašová
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Z dění v obci
Přívesnický tábor v Zámrskách:

Pondělí 17. 7. 2023
Dnes nám začal tábor

po stopách lexikonu
kouzel. Rozdělili jsme se
na týmy modří a růžoví. A
jako první jsme si zahráli
spoustu seznamovacích
her například netopýři
nebo děravý hrnec. Pak
jsme šli na oběd a po
obědě jsme hráli
městečko pa-
lermo, žid-
ličkovanou
a vytvářeli
jsme si
vaky na
výlet.
Potom
jsme šli
zpátky na
hřiště a
opět hráli
různé hry. Pak
jsme šli v šest hodin
domů. A byl konec prv-
ního dne.

Kiki Trlifajová

Úterý 18. 7. 2023
V úterý jsme si mohli

vyzkoušet malování
sluncem. Natrhali jsme si
kytky, poskládali na spe-
ciální papír, který byl na-
třený zelenou barvou a
dali na slunce. Po pár
minutách se stalo kouzlo.
Papír, který byl natřený
na zeleno zhnědl! Potom
naše výtvory vyvolávali
Míša se Šmukym ve vo-
dě. No a stalo se další
kouzlo, hnědý papír
zmodral. Chvilku se ty
obrázky nechaly ještě ve
vodě a potom schly. Na-
konec jsme si je dali do
rámečků a vrátili se zpát-
ky na hřiště. Tam jsme
hráli dvě hry. Nebyly
jednoduché a modří už to

chtěli
vzdát, ale
naštěstí to
neudělali,

protože na-
konec vyhráli

body a růžoví
kartu.

Viki Kuźnik

Středa 19. 7. 2023
Dnes byl třetí den tá-

bora. Musím říct, že týmy
jsou vyrovnané, jeden
den vyhrávají růžoví a
druhý den modří. Každý
z nás si dneska nasbíral
spoustu bodů třeba za
krájení zeleniny do po-
lévky a za spoustu dal-
ších úkolů. Tentokrát si
pro nás vedoucí vymys-
leli speciální úkol. Co si
uvaříme, to si sníme, a
proto jsme museli krájet
zeleninu. Polévka se po-
vedla (nikdo se neotrá-
vil). A jaké byly dnešní
hry? To vám teď povím.
Dneska pro nás připravili
vedoucí spoustu her
např. hráli jsme padák,
hutututu, někteří sice ne-
hráli, protože chystali
oběd, ale ve dvojičkách
jsme běhali, abychom se

podívali na lísteček, na
kterém bylo slovo a znak.
Toto jsme si museli za-
pamatovat a běžet k pa-
píru, napsat to tam, no a
spoustu dalších her.
Dnes jsme měli téma Ze-
mě, takže se hledala in-
dície a karta. Indícii našli
modří, ale kartu růžoví. A
co se mi líbilo nejvíc
z dnešního dne? Mě se
nejvíc líbil bazén u tety
Lenky.

Aďa Hašová, tým
Růžových močálníků

Čtvrtek 20. 7. 2023
Dnešek jsme začali vy-

bíráním auta na převoz
do Olomouce. V Olo-
mouci jsme zjistili, že
jdeme do Pevnosti po-
znání. Tam jsme si my,
růžoví, mohli vybrat,
jestli půjdeme na výrobu
bomb nebo na logické
hry. My jsme si jako první
vybrali výrobu bomb a
všichni měli bomby rů-
žové. Pak jsme šli na lo-
gické hry. Tam jsme se
potkali s modrými. A
skoro všichni jsme chtěli
jít na gyroskop a bylo to
super. Na náměstí jsme

si dali zmrzlinu a Honzovi
spadla na zem, ale on to
ignoroval a snědl ji. Jak
jsme dojeli domů do tá-
bora, tak jsme začali hle-
dat indicii. Pak jsme hráli
hry například hutututu,
prdel, famfrpál a vybíje-
nou. Pak jsme opékali.
Jak se začalo stmívat, tak
jsme se začali dívat na
pohádku Dívka na koště-
ti. Jak už byla tma, vyšli
jsme na stezku odvahy.
Většina šla sama. Nikdo
se na stezce odvahy ne-
ztratil takže super. Po
stezce odvahy jsme do-
stali od ASO čerstvou
lískooříškovou zmrzlinu.
Pak už jsme museli jít na
hřiště, někteří se ještě
dodívali na pohádku a šli
spát.

Anička Vozáková

Pátek 21. 7. 2023
Po večerní stezce od-

vahy jsme spali na hřišti
ve stanech. Ráno jsme
vstali a běželi na rozcvič-
ku k táboru. Po rozcvičce
jsem se vrátili zpátky na
hřiště a posnídali a pak
jsme hráli hry do oběda.
Šli jsme do kulturáku na
oběd. Po obědě jsme šli
hledat indície k pokladu
schované po Zámrskách.
Poklad jsme našli na Ve-
likonocích v Švédské
míse. Poklad našli modří
a vyhráli celý tábor. Na
konci dne bylo vyhlášení
a dostali jsme diplomy,
medaile a další odměny.
Na táboře mě nejvíc bavil
fotbal a výlet do Olo-
mouce. Nejvíce mi chut-
naly buchty, které pekly
tety.

Honza Vozák
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Ze života v obci
Růžoví močálnící a Fénixové

Poděkování

Z a vedoucí bychom chtěli
poděkovat všem lidem,

kteří nám jakkoliv pomohli. Ať
už napekli něco dobrého na
zub nebo pro děti přinesli
zmrzlinu či jiné dobroty. Velký
dík patří také obci Zámrsky,
která nám zdarma
pronajala hřiště
a kulturní
dům a pro
děti zaplati-
la táborová
trička. Díky
zapůjčení
hasičského
auta i s řidi-
čem jsme se
mohli podívat do
Pevnosti poznání do Olo-
mouce. Také bychom chtěli
poděkovat lidem jako jsou
Míša a Šmuky, kteří věnovali
svůj čas tím, že si pro děti při-
pravili kouzelný program.

Děkujeme také čaroději
Abraxasovi, který musel přes
hodinu čekat ve své čaroděj-
né chýši, než přišli naši tá-
borníci, protože netušili, kde
v Zámrskách najdou Švéd-
skou mísu. V neposlední řadě
patří obrovský dík také Mik-
roregionu Hranicko, který
nám přispěl na náš tábor ne-
malou finanční částkou, díky
které jsme si mohli dovolit
ještě lepší program pro děti.
Na závěr bychom chtěli po-
děkovat všem, na které jsme
třeba i pozapomněli, protože
bez vaší pomoci bychom to
jen těžce zvládli.

Vaši vedoucí

V šichni táborníci a rodiče
táborníků moc děkují

našim vedoucím Kačce Vozá-
kové a Martinovi Vozákovi za
to, že nám věnovali svůj čas,
energii a nápady!

Pokřiky
Růžoví močálnící
Jen růžová to může
být tararararara rara
A tu červenou my nemá-
me
pararararara rara
Ta modrá už nás
nebaví protože jsou šílení
A my to prostě
vyhrajem hejejejeje jej
růžový jsou prostě nej.

Fénixové
Lexíka v týmu máme
růžovou snadno roztrhá-
me.
Výprava bude pro nás
hračka
modrá není žádná máčka.
Abraxase porazíme,
lexikon zas navrátíme.
Rovnováha v týmu vlád-
ne,
pochyby o výhře nejsou
žádné.
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Utkání Svobodní versus Ženatí

D ruhá prázdni-
nová sobota již
tradičně patří
na našem

‚stadionu‘ U Luže fotba-
lovému zápasu Ženatí
versus Svobodní, letos
tomu nebylo jinak.

Letošní zápas byl výji-
mečný tím, že v ani jedné
z branek nestál Václav
Vozák (úraz na lyžích). Do
branky Ženatých tak mu-
sel nastoupit po loňském

působení v roli rozhod-
čího, prý nepovedeném
(nevím, neviděl jsem ),
Libor ‚Karel‘ Trlifaj a
funkce rozhodčího se ujal
Tonda Orava.

Po krátkém zpoždění
(nedochvilnost Žena-
tých) vše po 18. hodině
začalo.

Tým Svobodných, le-
tos opravdu mladý, ze
začátku prohrával, pak
otočil zápas na 2:1, na-

konec ale úspěch slavila
zkušenost družstva Že-
natých, které zvítězilo
5:3.

Za zmínku stojí málo
vídaný gól, který inkaso-
vat brankář Ženatých a
výborný výkon rozhod-
čího, který utkání s pře-
hledem zvládl i bez pří-
tomnosti asistentů a VA-
Ru.

Přes úmorné vedro,
které letos panovalo,

utkání proběhlo bez vět-
ších komplikací, neboť
pitný režim byl dobře
dodržován, za což patří
velký dík obsluze kiosku.
Nelze opomenout ani
skvělý výkon Pavla Vin-
klárka, jeho makrely byly
opět výborné.

Doufám, že všichni zú-
častnění, ať již na hřišti
nebo v hledišti, se těší na
příští rok stejně jako já.

TOOR

Ze života v obci
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Zámršťané

Nekrolog † Odešel pan Zdenek Perutka

D
louho se
naší obci
smutné
události ne-
vyhýbaly ve
středu 7.

června se na věži naší kaple
opět rozezněl teskný umírá-
ček. Na vědomost tentokrát
dal, že svou pozemskou
pouť dokončil pan Zdenek
Perutka.

Připomeňme si slovy ro-
diny to nejdůležitější a nej-
krásnější z jeho životní ces-
ty.

Pan Zdenek Perutka se
narodil 17. dubna 1947
v Zámrskách, číslo popisné
33 nyní 85, jako 4. dítě Marii
a Františkovi Perutkovým.
V rodném domě vyrůstal se
staršími sourozenci Marií,
Františkem, Helenou a
mladšími Milenou, Mirkem
a Jarkou. V Zámrskách také
zahájil školní docházku,
kterou později úspěšně do-
končil v Kelči. Od mládí pa-
třil k lidem, kteří se cítí lépe
obklopení náručí přírody,
proto většinu dní svého
dětství trávil raději venku.
Již jako dítě miloval koně, za
kterými, dle jeho slov, utíkal
rodičům při každé příleži-
tosti. Tato vášeň mu vydr-
žela i dlouho poté, co odho-
dil dětské střevíce a sám si
několik koní pořídil. Po
ukončení povinné školní
docházky se dostal do učení
v Přerově, kde se z něj stal
opravář zemědělských
strojů. Tuto práci následně
vykonával v JZD Skalička.

V roce 1969 se oženil se
slečnou Jaroslavou Křupa-
lovou a založili společně ro-
dinu. Postupně se jim naro-
dily 4 dcery: Jarka, Lenka,

Monika a Zdenka. Byl mezi
nimi rád a užíval si roli vůd-
ce smečky v jeho babinci,
jak všem svým holkám ří-
kával. Od mládí byl členem
Sboru dobrovolných hasičů
v Zámrskách. V roce 1976
získal myslivecké oprávnění
a myslivosti se několik let
intenzívně věnoval. Díky to-
mu s ním jeho dcery mohly
trávit čas a při tom se naučit
poznávat les s jeho skrytými
taji. S myslivostí souvisela i
jeho další záliba, a to výcvik
loveckých psů v norování,
za tento svůj um získal i ně-
kolik ocenění na soutěžích.
Rád jezdil po dostizích, na
které jej doprovázela celá
rodina. Když hospodářství a
práce kolem dovolila, hrá-
vali všichni rádi společně
doma Kanastu nebo Dosti-
hy.

Celý život se věnoval ku-
tilství a stavitelství. Vlastní-
mi silami se svou ženou, za
pomoci rodiny a kamarádů
postavil dům. Byl velmi
zručný, vše co bylo potřeba
si doma opravil nebo vyro-
bil sám a zvládl u toho za-
úkolovat celou rodinu. Byl
mistr v organizaci práce a
byl pedant. Dbal aby bylo
vše precizně a včas hotovo.
Díky tomu všemu svůj ba-
binec mnohému naučil,
holky se tak dokázaly snáze
postavit na vlastní nohy a
hlavně ke každé práci.

V roce 1982 změnil za-
městnání a začal pracovat
jako řidič pro Správu silnic.
Stojí za připomenutím že
díky jeho neústupnosti se
stal malý zázrak, a takřka za
minutu dvanáct, byla opra-
vena silnice kolem zámrské
kaple těsně před jejím slav-

nostním
svěcením. A to není
málo.

V roce 1992 doprovodil
svou prvorozenou dceru
Jarku k oltáři a ve stejném
roce se stal poprvé dědeč-
kem, narodil se vnuk Daniel.
Postupem času se dočkal
dalších 8 vnoučat – Lucie,
Vítka, Simony, Nikoly, Elek-
try, Ashera, Laury a Nely.
Roli dědečka si velmi užíval
s vnoučaty rád trávil čas,
některá z nich vozíval v ko-
čárku, u jiných tu příležitost
neměl, protože byla daleko.
O to více se na jejich příjezd
a setkání s nimi vždy těšil.
Všem se v rámci svých
zdravotních možností vě-
noval, stále je něčemu učil
nebo s nimi prostě dělal bl-
biny.

U Správy silnic setrval až
do důchodového věku, kte-
rého dosáhl v roce 2008. Po
odchodu do důchodu se za-
čal věnovat rybaření a celou
rodinu začal zásobovat
úlovky.

Jeho zálibou byly také za-
bíjačky, jako řezník samouk
se pyšnil svým umem a ne-

jednu tako-
vouto událost od-

bavil sám i se všemi výrob-
ky také kamarádům a zná-
mým. Byl také výborným
kuchařem na jeho propra-
covaný guláš se nedá jen
tak zapomenout.

V posledních letech jej
však postihla vážná nemoc,
která ho omezovala v pohy-
bu a postupem času byl
schopen pohybu méně a
méně. S nemocí se snažil ze
všech sil bojovat, ale když
se k tomu přidal zápal plic,
neměl už sílu vzdorovat a
tento nerovný souboj ve
středu 7.června 2023 pro-
hrál.

Poslední sbohem jsme
panu Perutkovi dali společ-
ně v kapli sv. Václava 14.
června 2023 a doprovodili
jej i s hasičskými poctami
na kelečský hřbitov.

I my z redakce se připoju-
jeme se srdečnými díky za
vše, co jste kdy pro naši
obec a nás všechny vyko-
nal, nebylo toho jistě málo.
Pane Perutka, budiž Vám ta
kelečská zem lehká.

Zdeňka Hašová
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Z historie obce
O bec Zámrsky má díky kronice a jejich kronikářům skvěle podloženou historii minulého století. Byla

by velká škoda toho nevyužít, vždyť už naše děti za čas tohle písmo nebudou schopni rozluštit, proto
bude v Zámršťáku pravidelně vycházet opis záznamů z této kroniky chronologicky tak, jak je uspořádaná.
Bohužel i téhle kronice se stalo, že mezi lety 1960 až 1992 nebyla historie pravidelně zaznamenávána,
ale byla doplněna kronikářem novým. Také kronika nového tisíciletí přišla o nového kronikáře, záznamy
jsou vedeny do roku 2006. Při přepisu kroniky se do obsahu nezasahuje, přepisujeme prostě děj, jak byl
tehdejším kronikářem zaznamenán.

Rok 1940, 1941
Protektorát Čechy a Morava
ROK 1940
Po likvidování Polska,
přišly na řadu západní
země. Francie, Belgie.
Zase se valilo vojsko po
dálnici, a obcí projížděly
též ojedinělé německé
jednotky.

V zemi se zavádělo ří-
zené hospodářství. Na-
staly povinné dodávky
obilí a brambor, dobytka
a odvody koní. Začala
sháňka po textilu. Lidé se
zaopatřovali vším mož-
ným, protože se očeká-
valo, že válka bude trvati
dlouho. Byly vydány líst-
ky na potraviny na tabák,
cukr, mýdlo, neboť záso-
by toho zboží byly po
většině chytráky vykou-
peny.

Úroda na polích byla
toho roku dobrá. Jak
obilí tak sena, zemáků,
řepy, bylo hojnost, také
ovoce a třešně se urodi-
ly. Že bylo hodně třešní
nebyl na ně ani odbyt a
proto byly kladeny do
kádí a sudů, a pak se z
nich pálila dobrá pálenka
na kterou byla veliká po-
ptávka. Cena 1. litru byla
zpočátku za K 50.- pak za
K 100.- a nakonec za K
200.-. Cena pak horentně

stoupala takže se našli i
lidé, kteří se pálenku vy-
ráběli sami doma na pri-
mitivním zařízení na do-
mácích pařácích. Místo
třešní a švestek pálila se
řepa a melasa a podni-
katelé měli na všecko
odbyt a bohatli.

ROK 1941
Francie, Belgie, Řecko
byly dobyty. Tyto zprávy
velice zapůsobily na mo-
rálku v obci. Začalo se
silně pochybovati o sa-
mostatnosti české. Ně-
mecko na všech frontách
vítězilo. Mimo to navá-
zalo Německo smlouvu
se svazem SSSR (Rus-
kem) a tu naděje na sa-
mostatnost byla ještě
menší.

Ze zahraničí z Londý-
na, poslouchal se každý
večer rozhlas zahranič-
ního odboje. Mluvil taky
z exilu president Dr. Ed-
vard Beneš, který posilo-
val naději a vzpřímil na
čas opět skleslé hlavy.

Tou dobou objevovali
se v obci první váleční
uprchlíci. Byli to většinou
Poláci, kteří utíkali z ně-
meckých koncentračních
táborů, nebo z táborů
pracovních, kde byli co

váleční zajatci nuceně
přiděleni. Několikrát
přespávali v obci. Nejví-
ce se zdržovali v čísle 23
na fojtoví, kde je hospo-
dář Klvaňa Jan, přecho-
vával a dával jim zásoby
jídla na další cestu do je-
jich zbídačené vlasti.

Hodně takových bě-
ženců, ukrývalo se ve
Stražisku, v Západěch a
v Doubku, kde je lidé
chlebem zásobovali. Ně-
kdy jim dali i celou svači-
nu, kterou sebou nesli na
pole.

Ve velkých městech již
začínaly scházet potravi-
ny. Do obce přicházeli
první kupci, kteří sháněli
vajíčka, máslo, sádlo a
mouku.

Koncem roku začínaly
se trousiti zprávy o do-
mácím podzemním od-
boji. Tento odboj byl
dobře organizovaný. Po
zavraždění německého
vraha Heydrycha bylo na
tisíce vlastenců popra-
veno. V naší obci však
odbojové skupiny neby-
lo. Čekal se den kdy na-
jde se někdo, kdo ji zalo-
ží. Ale že se počítalo se
zradou, nenašel se nako-
nec nikdo.


